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návrhu zákona, kterým se mění některé zákony v souvislosti se zřízením a fungováním 

jednotného evropského přístupového místa 

_______________________________________________________________________________ 

 

I. Úvod 

 

Jde o implementaci nařízení Evropského parlamentu a Rady (EU) 2023/2859 ze dne 13. prosince 

2023, kterým se zřizuje jednotné evropské přístupové místo (angl. European Single Access Point, 

dále jen „ESAP“) poskytující centralizovaný přístup k veřejně dostupným informacím o finančních 

službách, kapitálových trzích a udržitelnosti, a částečnou transpozici směrnice Evropského 

parlamentu a Rady (EU) 2023/2864 ze dne 13. prosince 2023, kterou se mění některé směrnice, 

pokud jde o zřízení a fungování jednotného evropského přístupového místa a částečnou 

implementaci Nařízení Evropského parlamentu a Rady (EU) 2023/2869 ze dne 13. prosince 2023, 

kterým se mění některá nařízení, pokud jde o zřízení a fungování jednotného evropského 

přístupového místa (používá se název „Nařízení Omnibus“). 

 

II. Připomínky a návrhy změn 

  

Jedná se o poměrně stručnou Zprávu RIA vzhledem k tomu, že se jedná o implementaci nařízení 

EU v novelizaci zákona č. 6/1993 Sb., o České národní bance, zákona č. 15/1998 Sb., o dohledu 

v oblasti kapitálového trhu a o změně a doplnění dalších zákonů a zákona č. 256/2004 Sb., 

o podnikání na kapitálovém trhu (dále jen „ZPKT“). 

Dotčenými subjekty jsou ČNB, emitenti cenných papírů podle Nařízení o prospektu 

a Transparenční směrnice a také fyzické a právnické osoby podle Nařízení o prodeji nakrátko. 

Očekává se, že počet povinných osob, jichž se tato novela bude týkat, bude mezi 1-2 tisíci 

subjektů.  
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Řadu funkcí již vykonává Česká národní banka a při posuzování rozsahu novely byly ve zprávě 

RIA řešeny otázky sankcí, a to zda uplatňovat i jiné druhy sankcí než doposud a jaká by měla být 

jejich výše. 

Doporučujeme kvantifikovaně popsat jak velikost problému (kolika subjektů se týká – se zdroji 

údajů, kolik z nich dnes splňuje požadavky, jaké jsou jejich motivace plnit požadavky nařízení, 

jakou míru neplnění předpokládáme, jaké dopady to s sebou nese), tak výstupy jednotlivých 

zvažovaných variant (jaké sankce jsou ukládány dnes, kolika subjektům, jak jsou sankce účinné, 

jaké zvýšení je navrhováno a jakou změnu v chování subjektů předpokládáme). 

Vzhledem k tomu, že návrh novely je předkládán s rozporem, ČNB požaduje úhradu nákladů, 

chybí vyčíslení nákladů, které nově ČNB ponese. 

 

III. Závěr 

 

Pracovní komise Legislativní rady vlády pro hodnocení dopadů regulace doporučuje Legislativní 

radě vlády, aby byl návrh zákona, kterým se mění některé zákony v souvislosti se zřízením 

a fungováním jednotného evropského přístupového místa, doporučen vládě ke schválení 

za předpokladu zohlednění výše uvedených připomínek. 

 

Za komisi RIA zpracoval: 

Ing. Jiří Nekovář, Ph.D. 
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